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Do funkce děkanky Pedagogické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci jsem před 
čtyřmi  roky vstupovala na základě  projevené důvěry s mnoha předsevzetími  a  řadou vizí. 
Některé z nich se již díky nasazení všech pracovníků fakulty podařilo uskutečnit, některé naše 
plány jsou v současné době ve fázi postupné realizace a některé  další  představy bychom 
chtěli v dohledné době naplnit.  

Na základě volby AS PdF UP se mi dostává té cti, že i v dalším období mohu vést naši 
PdF dále. 

Fakulta  úspěšně  dokončila  strukturalizaci  studia  a  v uplynulém období  připravila  i 
nové studijní obory, jiné předložila v  modifikované podobě k reakreditaci, posílila nabídku 
oborů  v kombinovaném  studiu.  Tyto  kroky  umožnily  rozšířit  sféru  možných  kombinací 
v rámci přípravy studentů pro 2. st. ZŠ či pro střední školy, a to nejen v rámci naší fakulty, ale 
i směrem k ostatním fakultám UP. Na fakultě byly v uplynulém období připraveny všechny 
potřebné  technicko-organizační  podmínky  pro  vytváření  distančních  opor  v dostatečném 
množství a odpovídající kvalitě. Díky široké nabídce každoročně stoupá zájem uchazečů o 
studium na Pedagogické fakultě UP. 

V následujícím období stojí před námi úkol soustředit se na vytváření podmínek pro 
přijímaní  studentů  ze  zahraničí,  aby  měli  možnost  část  svého  studia  realizovat  v cizích 
jazycích. V minulých letech se nám podařilo značně rozšířit počet kontaktů se zahraničními 
vysokými  školami,  zejména  v rámci  programu  Erasmus.  Stále  více  pracovníků  a  našich 
studentů vyjíždí na zahraniční pracoviště, což je třeba hodnotit velmi pozitivně. Nevyvážený 
je  však  počet  studentů  přijímaných  na  PdF,  neboť pro  tyto  studenty  nemáme  připravenu 
nabídku studia v cizích jazycích.

Kvalifikační  struktura  se  výrazně  zlepšila  směrem  k nárůstu  mladších  pracovníků, 
kteří na základě úspěšného studia získali akademický titul Ph.D. Jde o velmi příznivý trend a 
v jeho důsledku dochází k rozšiřování doktorských studijních programů, jež jsou realizovány 
na PdF UP. V následujících letech bude nutné více se zaměřit na rozvoj oborových didaktik 
jako vědních disciplín. Současně bude třeba vytvářet podmínky pro habilitace a profesorská 
řízení.

V uplynulém období  se podařilo  výrazně rozvinout  projektovou činnost  a  získávat 
granty. Velká úspěšnost je v rámci FR VŠ, OP VK,  stále nedostatečné jsou však výsledky v 
oblasti  vědecko-výzkumných projektů.  V nastávajícím období  bude nutné se soustředit  na 
ještě  lepší  využití  mezinárodních  výzkumných  projektů,  na  vyšší  zapojení  propagace 
fakultních  pracovišť  a  na  jejich  zaevidování  do  databází  spolupracujících  na  vytváření 
mezinárodních vědecko-výzkumných celků.

     Další  oblastí,  která  si  bude  z naší  strany  vyžadovat  společnou  péči,  je  oblast 
celoživotního vzdělávání, jež má již mnohaletou tradici. Je však třeba  na všech pracovištích 
velmi  pečlivě sledovat potřeby terénu, znát programy jiných fakult a naši nabídku aktuálně 
zaměřit  tak,  abychom  byli  pro  praxi  zajímaví  a  abychom  obstáli  ve stále  zvyšující  se 
konkurenci.

V  posledních  dvou  letech  jsme  na  fakultě  začali  řešit  výraznou  nevyváženost 
pedagogické i vědecké zátěže pracovníků na jednotlivých ústavech a katedrách. Na základě 



získaných podnětů i vyhodnocení výsledků bude třeba se více věnovat intenzivnímu jednání 
směrem k ekonomickému modelu a efektivitě organizační struktury fakulty.

Z pohledu dislokace fakulty se podařilo zpracovat a předložit do VaVpI osy 4 projekt 
dostavby Výzkumně vzdělávacího areálu PdF, jehož realizací by se na fakultě v dalších letech 
vytvořily adekvátní podmínky pro výzkumnou činnost. 

Jsem si vědoma toho, že uplynulé období bylo velmi komplikované, plné změn, které 
se dotýkaly všech pracovníků i studentů.

Vyvrcholením společných snah bylo úspěšné absolvování komplexní akreditace naší 
fakulty,  neboť na základě hodnocení souhlasí AK ČR s prodloužením platnosti  akreditace 
všech bakalářských a magisterských studijních programů a jejich oborů na dobu 6 let.

Dovolte mi na závěr Vám všem upřímně poděkovat za obrovský kus práce, kterou jste 
v uplynulých letech, ne vždy za ideálních podmínek, odváděli, a umožnili tím naplňovat vize 
rozvoje fakulty. Mé poděkování patří nejen kolektivu proděkanů, který ve složení doc. PhDr. 
Bohumil Novák, CSc.,  doc. Mgr. Kateřina Vitásková, Ph.D., doc. Ing. Čestmír Serafín, Dr., 
Ing.-Paed. a PhDr. Milan Klement, Ph.D., vytvořil velmi dělný tým a který mi vždy tvořil 
spolehlivé  zázemí,  členům Vědecké rady,  členům Akademického senátu,  tajemníkovi  Ing. 
Milanu Tomáškovi, jenž se velmi pečlivě staral o optimální ekonomické fungování fakulty,  
vedoucím  pracovišť,  všem  pedagogickým  pracovníkům,  administrativně  technickým 
pracovníkům, ale i studentům. Ti všichni svým úsilím a kvalitními výsledky práce přispěli 
k dobrému jménu naší Pedagogické fakulty na veřejnosti, v odborných kruzích, ale i k jejímu 
uznávanému postavení ve svazku univerzity.

V  následujícím  období  na  pozicích  proděkanů  budou  působit  doc.  Mgr.  Kateřina 
Vitásková, Ph.D., doc. Ing. Čestmír Serafín, Dr., Ing.-Paed.,  PhDr. Milan Klement, Ph.D., a 
Mgr. Pavel Neumeister, Ph.D.

V Olomouci  5. 3. 2010                                                  

Prof. PaedDr. Libuše Ludíková, CSc. 

        


